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دولت  ها که عوض می  شــوند بــرای فعالان 
اقتصادی این ســوال پیش مــی  آید که دولت 
جدید چه راه و روشی را در پیش خواهد گرفت؟ 
وقتی وزیری تغییر می  کند یا رئیس ســازمانی 
عوض می  شــود، عاملان اقتصاد کنجکاو می 

 شوند.
ایــن کنجکاوی برای آن اســت که از برنامه ها 
چــون  شــوند؛  آگاه  او  جهت گیری هــای  و 
اطمینان دارند برنامه هــای وزیر و رئیس جدید 
مســتقیم و غیرمســتقیم روی کسب وکارشان 
اثر می گــذارد. علاوه بــر این، اقتصــاد ایران 
چند ابرچالــش نگران کننده در حــوزه اقتصاد 
دارد که مثــل موجودی زنده در حال رشــد و 
نمو هســتند و اگر بــرای آنها فکری نشــود، 
 کشــور گرفتار مشــکلات بســیار بزرگ تری 

خواهد شد.
 قاعدتــا در چنین شــرایطی انتظار این اســت 
که اولویت کشــور، حل این ابرچالش ها باشد و 
دقیقــا به همین منظور، افــراد متخصص برای 
حل وفصل مشــکلات اقتصادی بــه کار دعوت 
شوند. آیا این اصل بسیار مهم رعایت شده است 
و افرادی که دعوت شده اند تخصص لازم برای 

حل مشکلات کشور را دارند؟
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سرمقاله

 مساله مهم درباره تیم اقتصادی
 ادامه از صفحه اول

در اقتصاد قاعده ای به نام »حســن شهرت سیاستمداران« 
مطرح است که می گوید: سیاستمدار به هر صفتی که شهرت 
داشته باشــد، انتظارات جامعه حول آن شکل خواهد گرفت. 
فعالان اقتصادی به تجربه آموخته اند که هر سیاســتمداری 
ســکان قدرت را در دســت گیــرد، اقتصــاد و جامعه را به 
ســمت ترجیحات خود می برد. اغلب گرایش ها و ترجیحات 
سیاســتمداران جایــی ثبت نشــده، اما گفتارهــا، رفتارها، 
ترجیحات و منش های سیاستمداران در ذهنیت مردم ذخیره 
شده و شهرت آنهاســت که انتظارات آینده جامعه را شکل 

می دهد.
به طور ویژه، انتظارات تورمی وابسته به جهت گیری، عملکرد 
و درجه استقلال بانک مرکزی است. چنانچه انتظار فعالان 
بازارها نســبت به این ویژگی ها تغییر کند، نوســان قیمت 
دارایی هــا هم دور از انتظار نیســت. در این زمینه دو کانال 
اثرگــذاری وجود دارد: اول، زمانی  کــه رئیس جمهوری در 
انتخاب رئیــس کل بانک مرکزی معیارهای اقتصادی را کنار 
می گذارد و ملاحظات سیاســی را پررنگ می کند. دوم، اگر 
برداشــت بازارها این باشد که سیاســت رئیس جدید بانک 
مرکزی درباره تورم از رئیس پیشــین متفاوت اســت، قطعا 

انتظارات آنها نیز تغییر خواهد کرد.
شواهدی به چشــم می خورد که برخی از افرادی که در این 
دولت قرار اســت مســوولیت بر عهده گیرنــد، به »هدایت 
نقدینگــی« اعتقاد دارند. هدایــت نقدینگی یا عباراتی نظیر 
آن در اقتصاد ایران اســم رمز سیاســتمدارانی است که به 
نقدینگی به عنوان فرصت و ابزاری برای حل مســائل کشور 
نگاه می کنند. از آنجا که در گذشته خروجی چنین تفکراتی، 
رشد نقدینگی و افزایش شدید تورم بوده، این تفکر می تواند 

به تشدید انتظارات تورمی دامن بزند.
اگر رئیس جمهــوری می خواهد انتظــارات تورمی را مهار 
کنــد باید اقتصاددانــان معتقد به اصول علــم اقتصاد را در 
دستگاه های ستادی سیاســتگذاری اقتصادی به کار دعوت 
کند. همان طور که اشــاره شــد، یکی از مهم ترین الزامات 
اثرگذاری سیاســت های اقتصــادی، اعتبار سیاســتمداران 
نــزد آحاد اقتصادی اســت. اگر سیاســتگذاران اقتصادی و 
مقامات به برنامه های ضد تورمی شــهرت داشــته باشــند، 
سیاست های اعلامی آنها برای کنترل تورم نیز نزد عاملان 
اقتصادی اعتبار بیشــتری خواهد داشت. بنابراین جا دارد از 
رئیس جمهوری این مطالبه را داشــته باشیم که در انتخاب 

رئیس کل بانک مرکزی دقت لازم را داشته باشند.

۹ پرونده تخلف قیر راه روستایی خراسان 
شمالی در محاکم قضایی است

مدیرکل راه و شهرســازی خراسان شمالی گفت: ۹ 
فقره پرونده با موضوع قیر راه روســتایی استان در 
محاکم قضایی اســت که پیمانکاران طرف قرارداد 
قیر دریافت شــده از دولت را در جای دیگر هزینه 

کرده اند.
قاســم قاســمی به خبرنگار ایرنا حجم قیر دریافت 
شــده را یکهــزار و ۷۰۰ تن عنوان کــرد و گفت: 
پیمانکاران این پروژه های راه روستای بابت قیر به 

دولت بدهکار هستند.

مدیرکل راه و شهرسازی خراســان شمالی با بیان 
اینکه هنوز تخلف پیمانکار در زمینه قیر احراز نشده 
اســت گفت: پرونده ها در دســتگاه قضا در دست 

بررسی است.
وی بدون اشاره به ارزش ریالی این میزان از حجم 
قیر دریافت شــده توسط پیمانکاران گفت: پروژه ها 
و قراردادهای راه روستایی با این پیمانکاران باید به 

راهداری و حمل و نقل جاده ای منتقل شود. 
پیش از این و در ســال ۹۸، پرونده قیری برای چند 

نفر از مدیران و کارمندان استان به اتهام ارتشای ۱۱ 
میلیارد و ۹۰۸ میلیون و ۵۰۰ هزار ریال، پول شویی 
و اختلاس ۲۵ میلیارد ریال و تحصیل مال نامشروع 
بــه مبلغ ۱۱۱ میلیــارد و ۲۱۱ میلیون و ۹۵۰ هزار 

ریال در زمینه توزیع قیر رایگان تشکیل شد.
در ایــن زمینه چند نفر از جملــه ۲ مدیرکل و یک 
معاون ســابق استانداری خراسان شــمالی با اتهام 
تخلف مالی در ارتباط با توزیع قیر از سوی دستگاه 

قضایی بازداشت شدند.

مدیــرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
شمالی گفت: ۱۱ پیمانکار عملیات راهسازی روستایی 
که قیر را از دولت بابت انجام آســفالت در پروژه های 
متعهد شــده، تحویل گرفته اما به تعهدات خود عمل 
نکرده بودند به سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 

به منظور تعیین تکلیف معرفی شده اند.
جعفر شهامت در گفت و گو با عصراترک اظهار کرد: 
پس از اینکه در دولت پیشــین مصوب شــد عملیات 
های راهسازی روستایی به سازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای واگذار شود، در همین راستا، در خراسان 
شمالی اداره کل راه و شهرسازی استان تمامی پروژه 
های راهسازی روســتایی را به این اداره کل تحویل 

داد.
شــهامت گفت: با ایــن وجود، درحالیکــه وزیر راه و 
شهرســازی اعلام کرده بود که هیچ قــراردادی در 
زمینه راه های روســتایی منتقل نشوند، اداره کل راه 
و شهرسازی اســتان با اصرار این قراردادها را به این 

اداره کل انتقال داد.

وی افزود: این اقدام دارای اشکال بود.
مدیــرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
شــمالی درباره این اشکال عنوان کرد: پیمانکاران ۱۱ 
قرارداد راهسازی روستایی به دولت قیر بدهکار بودند.

وی تصریح کــرد: این پیمانکاران، قیر را بابت اجرای 
عملیات راهســازی تحویل گرفته بودند، با این وجود، 
آنان قیر را در پروژه متعهد شده، استفاده نکرده بودند.

شــهامت با بیان اینکــه اداره کل راه و شهرســازی 
اســتان، قبل از انتقــال قراردادها می بایســت این 
قراردادها را رسیدگی می کرد و نتیجه را به این اداره 
کل برای پیگیری اطلاع می داد، اظهار کرد: زمانیکه 
قراردادهای این پیمانکاران بــه این اداره کل منتقل 

شد آنها بهانه جویی برای اجرای کار را آغاز کردند.
وی افزود: بنابراین این اداره کل نیز آنها را به سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان معرفی کرد تا در قالب 

ماده 46 و یا ماده 4۸ تعیین تکلیف شوند.
مدیــرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
شمالی یادآور شــد: اعمال ماده 46 برای پیمانکارانی 

که تعهدات خود را اجرایی نمی کنند شــامل فســخ 
قرارداد و تعیین مجازات می شود.

وی افزود: اعمال ماده 4۸ نیز شــامل توافق مسالمت 
آمیز میان پیمانکار و دستگاه های اجرایی می شود.

شــهامت گفت: این پیمانکاران منتظر تصمیم گیری 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان هستند.

وی در خاتمه یادآور شد: 34 قرارداد دیگر پیمانکاران 
راه های روستایی اســتان که به این اداره کل انتقال 
یافته اند، تعهــدات این پیمانکاران در انجام پروژه ها 

اجرایی شده و به پایان رسیده است.
وی افزود: در ۲۰ قرارداد دیگر نیز بخشــی از تعهدات 
اجرایی شــده و بخشــی دیگر از تعهدات نیز در حال 

اجرا هستند.
مدیــرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
شمالی خاطرنشان کرد: برای ادامه عملیات راهسازی 
روســتایی در اســتان هفت قرارداد جدید منعقد شده 
است و درصدد هســتیم که هفت قرارداد جدید دیگر 

نیز منعقد کنیم.

رییس اتــاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
خراسان شــمالی گفت: 3۵۰ کیلوگرم زعفران درجه 
یک برای نخســتین بار از طریق گمرک این اســتان 

در شمال شرق کشور به بازارهای جهانی صادر شد.
ســعید پورآبادی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار 
داشــت: 3۰۰ کیلوگرم زعفران مرغوب و درجه یک 
خراســان شمالی در بسته بندی های یک گرمی، نیم 
گرمی، یک مثقالی و نیم مثقالی به کشــور آلمان، ۱۰ 
کیلوگــرم به امارات و 4۰ کیلوگرم به کشــور کویت 

صادر شــد.وی تصریح کرد: این محصول استراتژیک 
در گذشته در اســتان ما تولید می شد و بوسیله تجار 
اســتان های همجوار خراسان شمالی و رضوی بسته 
بندی و به خارج از کشور صادر می شد که خوشبختانه 
با جذب ســرمایه گذار بومی اکنون این محصول در 
داخل استان بســته بندی و به بازارهای جهانی صادر 

می شود.
رییس اتــاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
خراســان شمالی گفت: اکنون این محصول اقتصادی 

بدلیل تغییر الگوی کشــت و خشکســالی به کالای 
دارای مزیت نسبی در استان تبدیل شده است و امید 
می رود تا صادرات این محصول در آینده رونق گیرد.

 زعفران در هشــت شهرستان خراسان شمالی کشت 
و کار می شــود که فاروج رتبه اول را دارد و شــرایط 
مناســب اقلیمی، ســازگاری، نیاز آبی کم، عملکرد و 
درآمد اقتصادی مناســب، ارتقای دانش فنی زعفران 
کاران و ســهولت نگهداری آن از عوامل مهم توسعه 

این محصول صادراتی در استان است.

نائب رئیس کمیســیون بهداشــت در مجلس شورای 
اســلامی گفت: طی پیگیری های انجام شــده توسط 
دانشگاه علوم پزشکی ومتولیان سلامت در استان و نائب 
رئیس بهداشت در مجلس شورای اسلامی حجم واکسن 
های وارد شــده به استان به مقدار قابل توجهی افزایش 
پیدا کرد.حجم واکسن های وارد شده به خراسان شمالی 
افزایش پیدا کرد/ ایجاد انبار دارویی در خراســان شمالی 

ضرورت دارد,
سید محمد پاکمهر در گفتگو با خبرنگار عصراترک اظهار 
داشــت: باتوجه به اینکه میزان واکسیناسیون خراسان 
شمالی در مقایسه با میانگین کشوری پایین تر بود، بعد از 
بررسی های صورت گرفته، طی دو هفته گذشته بالغ بر 
۵۰ هزار دوز واکســن وارد استان شده و تقریبا استان در 

آستانه نزدیک شدن به میانگین کشوری است.
وی با اشــاره به اینکه تاکنون بیــش از ۲4۰ هزار دوز 
واکسن وارد استان شده است، گفت: در حال حاضر روزانه 
بین پنج هزار تا هفت هزار دوز واکسن  برای گروه های 
هدف تزریق می شود و شــرایط دریافت واکسن برای 

استان روند بهتری به خود گرفته است.
پاکمهر یادآور شد: سهم استان خراسان شمالی به نسبت 
تناسب جمعیتی در کشور در مقایسه با بسیاری از استان 
های همسان، کم بوده که اکنون این روند تسریع شده 
و واکسیناسیون با سرعت در حال انجام است، همچنین 

روزانه مراحل واردات واکسن به خراسان شمالی بررسی 
می شود.

واکسیناسیون میزان فوت و شدت بیماری را کاهش 
می دهد

این مقام مســئول افزود: گفتنی اســت که باید به تمام 
کســانی که واکسن را دریافت می کنند این هشدار داده 
شود که علی رغم اینکه دو دوز واکسن دریافت کرده اند، 
به دلیل جهش و سوپر جهشی که در این ویروس اتفاق 
می افتد، شانس مقاومت در برابر این واکسن ها بالاست 

و ممکن است افراد مجددا مبتلا شوند.
وی افزود: بنابراین بعد از دریافت واکسن، در افراد اعتماد 
کاذبی ایجاد نشــود که با تزریق واکسن به کرونا مبتلا 
نخواهند شــد، زیرا با توجه به تغییر ماهیت این ویروس 
افرادی که قبلا مبتلا شده اند یا واکسن را دریافت کرده 
اند باید پروتکل های بهداشتی را به شیوه کامل رعایت 

کنند.
پاکمهر نقطه قوت واکسیناسیون را کاهش میزان مرگ 
و میر و شــدت بیماری خواند و گفت: این نکته مدنظر 
قرار گیرد که قطعا دریافت واکسن مانع ابتلا نخواهد شد.

نائب رئیس کمســیون بهداشــت در مجلس شــورای 
اسلامی با اشاره به اینکه قطعا نبود انبار دارویی و سوله 
بحران در خراسان شمالی مشکل زا خواهد شد، گفت: پنج 
کارخانه تولید سرم در کشور فعال هستند که در مجموع 

به صورت ماهانه ۱6 و نیم میلیون بطری سرم تولید می 
شــود، این در حالی است که میزان مصرف سرم در این 
مدت حدود ۱۲ میلیون بطری اســت که در پیک پنجم 
کرونا با توجه به افزایش تقاضا این تعداد به ۱۵ میلیون 

بطری در ماه رسید.
این مقام مسئول اضافه کرد: کارخانه سرم سازی تبریز به 
دلیل نوسازی و بازسازی مدتی از مدار تولید خارج شد که 
سبب کمبود سرم شد که با واردات این مشکل حل است 
و اکنون نیز به میزان کافی مورد نیاز کشور سرم تولید می 

شود و مشکلی در این زمینه وجود ندارد.
هیچ گونه کمبودی در زمینه داروهای بیماران کرونایی 

وجود ندارد
وی در رابطه با داروهــای بیماران کرونایی نیز توضیح 
داد: بــه دلیل حجم مصرف بالا، تقاضا افزایش پیدا کرد 
و چندین برابر شد، که باعث کمبوداتی در کشور شد، اما 
اکنون هیچ گونه کمبودی برای بیماران بستری و سرپایی 

کرونایی در سطح کشور وجود ندارد.
پاکمهر بیان داشت: نکته مهم این است که برای مهار و 
به نوعی کنترل این بیماری، مردم باید به این باور برسند 
که ویروس با جهشی که دارد، وحشی تر و کشنده تر می 
شود و باید میزان رعایت پروتکل ها افزایش پیدا کند تا 

زنجیره انتقال قطع شود.

مدیر حفاظت محیط زیست بجنورد گفت: مهاجرت قوچ 
و میش های منطقه حفاظت شــده ســالوک شهرستان 
اسفراین به ارتفاعات بجنورد و افزایش جمعیت این گونه 
وحشی سبب شــده تا حمله پلنگ به دام در روستاهای 

اطراف کاهش یابد.
محمد خالقی روز چهارشنبه به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: 
منطقه حفاظت شده سالوک در اسفراین محیط مناسب 
برای زیست قوچ و میش ها است و اقدامات خوبی برای 
صیانت از این گونه های وحشــی در این منطقه انجام 
شده از این رو جمعیت این وحوش در آن منطقه افزایش 
یافته اســت و به نظر می رسد این حیوانات برای توسعه 

زیســتگاه و یافتن غذا به ارتقاعات شهرستان بجنورد از 
جمله ارتفاعــات آلاداغ آمده اند.وی خاطرنشــان کرد: 
امسال شــمار قابل توجهی از قوچ و میش های منطقه 
سالوک اسفراین متاثر از خشکسالی به ارتفاعات بجنورد 
کشانده شدند و جمعیت مناسب آن در ارتفاعات روستاها 
سبب شده تا طعمه مورد نیاز پلنگ افزایش یابد از این رو 
حمله این گونه گوشتخوار کمتر باشد.جمعیت قوچ و میش 
در منتطقه سالوک بیش از ۲ هزار راس برآورد شده است.

خالقی در بخش دیگر از ســخنان خــود گفت: میزان 
خسارت های ناشی از حمله پلنگ در سال ۹۹ بسیار زیاد 
بود اما خوشبختانه امسال کمتر است، البته امسال پلنگ 

بارها در اطراف روستاها مشاهده شده اما پرسه این حیوان 
منجر به خسارت نشده است. 

وی خاطرنشان کرد: امسال چهار مورد گزارش حضور و 
یا حمله پلنگ در روستاهای شهرستان گزارش شده است 
که در روستاهای هانوزی و تیمورتاش منجر به تلف شدن 

۲ راس گوسفند و یک قلاده سگ شده است. 
مدیر حفاظت محیط زیست بجنورد افزود: در سال گذشته 
3۷ مورد خســارت از حمله پلنگ گزارش شــد که تنها 
هشت مورد منجر به تشکیل پرونده و تعیین خسارت شد، 
در حمله پلنگ سه قلاده سگ، 3۰ راس میش، ۲ راس 

قوچ و ۲ راس بز تلف شد.   

 سرپرست شــهرداری بجنورد گفت: طی گفتگو صورت 
گرفته با دانشگاه علوم پزشکی دفن اموات کرونایی با تابوت 
ضــرورت ندارد . گودرزی افزود : طی دیداری که به همراه 
ریاست و  اعضای محترم شــورای شهر با دکتر هاشمی 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی صورت گرفت،  موضوع دفن 
اموات کرونایی با تابوت و هزینه ای که به خانواده ها تحمیل 
می شــود مطرح شد و ایشان گفتند: این موضوع ضرورت 
ندارد.  وی افزود: در جابجایی اموات به ســایر شهرها  که 

تشدید رعایت ضوابط بهداشتی ضروری است ، می توان از 
تابوت استفاده کرد، اما در سایر موارد ، همان پروتکل های 
مورد رعایت در ســازمان آرامستان ها و کاور کردن متوفی 

کافی است.

پیکــر براتعلی محمدی ســومین مدافع ســلامت 
خراســان شــمالی و از کادر مجموعه حراســت و 
حفاظت فیزیکی دانشــکده بهداشت بجنورد صبح 
امروز در میان غم و انده فراوان همکاران و خانواده 
وی و جمعی از مردم و مســوولان استانی در محل 

بیمارستان امام حسن )ع( تشییع شد.
سید احمد هاشــمی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
خراسان شمالی در حاشــیه مراسم تشییع سومین 
مدافع ســلامت خراسان شــمالی اظهار داشت: با 
نهایت تاسف و تاثر عروج ناگهانی و آسمانی مرحوم 
براتعلی محمدی از همکاران واحد حفاظت فیزیکی 
دانشــگاه که در ایام شــیوع و بروز بیماری کرونا 
همگام و همراه با مدافعان ســلامت با این ویروس 

مبارزه کرد، ما را در غمی بزرگ نشاند.
وی بــا ابراز همدردی ، ایــن ضایعه غم انگیز را به 

خانواده بزرگ دانشــگاه علوم پزشــکی خراســان 
شــمالی بویژه همکاران آن مرحوم در دانشــکده 
بهداشت بجنورد و بویژه خانواده آن مرحوم تسلیت 

گفت.
گفتنی است؛ مرحوم براتعلی محمدی که 4۰ سال 
سن داشت پس از تحمل درد و رنج ناشی از بیماری 
کرونا روز گذشته ۲ شهریور دار فانی را وداع گفت، 
وی بعد از مرحوم علی رســتمی تکنسین و راننده 
اورژانس بیمارســتان های شــیروان و شهید دکتر 
وحید یحیوی، پزشــک فوق تخصص انکولوژی و 
عضو هیات علمی دانشــگاه علوم پزشکی خراسان 
شــمالی، ســومین مدافع سلامت دانشــگاه علوم 
پزشکی خراسان شمالی پس از همه گیری ویروس 
کرونا از اســفندماه ســال ۹۸ تاکنون در خراسان 

شمالی محسوب می شود.

فرمانده انتظامی شهرستان شــیروان گفت: برخورد 
یک دستگاه ســمند با کودک 4 ساله منجر به مرگ 
وی شد.قصور والدین جان کودک 4 ساله شیروانی را 
گرفت, محمد روهنا درتشــریح این خبر افزود: در پی 
اعلام مرکز فوریت هــای پلیس مبنی بر وقوع یک 
فقره تصادف در سطح شهرستان شیروان، بلافاصله 

ماموران به محل حادثه اعزام شدند.
وي با اشــاره به اینکــه با حضور مــاوران در محل 
مشخص شــد یک دستگاه خودروی سمند با کودک 
4 ســاله برخورد کرده اســت، افــزود: در این حادثه 

کودک خردسال بلافاصله به بیمارستان منتقل شد که 
متاسفانه به علت شدت جراحت فوت کرد.

فرمانده انتظامی شهرســتان شــیروان اظهار داشت: 
کارشناســان پلیس راهور، علت این حادثه را قصور 
والدین در نگهداری از فرزند و پریدن ناگهانی عابر به 

جلوی خودرو سمند اعلام کرده اند.
سرهنگ روهنا در پایان به رانندگان توصیه کرد تا از 
عجله و شتاب بي مورد در رانندگي خودداري و والدین 
نیز در معابر و خیابان ها از کودکان خود مراقبت کنند 

تا شاهد چنین حوادث دلخراشی نباشیم.

فرمانده انتظامی خراسان شمالی از کشف ۱۱۹ کیلو 
و ۵۰۰ گرم تریاک از یک دستگاه خودروی کامیونت 

ایسوزو در شهرستان مانه و سملقان خبر داد.
سردار ســعید مطهری زاده در گفتگو با خبرنگار مهر 
اظهار داشــت: مأموران پلیس مبــارزه با مواد مخدر 
شهرســتان مانه و ســملقان در پی انجــام اقدامات 
اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر اســتان از تردد 
یک دستگاه خودرو ایسوزو حامل محموله مواد افیونی 
در ســطح شهرستان مانه و ســملقان مطلع شدند و 
بلافاصله در مبادی ورودی و خروجی شهرستان تور 

ایست و بازرسی ایجاد کردند.
فرمانده انتظامی خراســان شــمالی ادامه داد: هنگام 
کنتــرل خودروهای عبوری در محل ورودی شــهر 
آشخانه، مأموران به یک کامیونت ایسوزو سفیدرنگ 
مشکوک شدند و با اســتفاده از علائم هشدار دهنده 

خودرو را متوقف کردند.

وی افزود: مأموران انتظامی شهرستان مانه و سملقان 
پس از هماهنگی با مقام قضائی و در بازرسی تکمیلی 
از خودرو که حامل مواد شوینده از قبیل مایع دستشویی 
و صابون بود، مقدار ۱۱۹ کیلو و ۵۰۰ گرم تریاک که 
به طرز ماهرانه ای زیر مواد شوینده جاسازی شده بود 

را کشف کردند.
مطهری زاده با بیان اینکه در بازجویی های تخصصی 
از متهم مشخص شد که مواد مکشوفه به مقصد یکی 
از شهرهای شمالی در حال حرکت بود، گفت: خودروی 
متهم توقیف و متهم پس از تشکیل پرونده جهت سیر 

مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد.
وی در انتهــا با اشــاره بــه برخورد قاطــع پلیس با 
قاچاقچیان مواد مخدر تصریح کرد: پلیس در راستای 
برقراری نظم، امنیت و آرامش عمومی برای هم وطنان 
عزیز در تمامی ســاعات شــبانه روز از هیچ تلاشی 

فروگذار نخواهد کرد.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی خراســان شمالی 
از ایجاد 3۰ درصد مشــاغل خرد و خانگی اســتان 
توسط این نهاد خبر داد و گفت: طی سال قبل ۱۷۲ 
میلیــارد تومان برای ایجاد 4 هزار فرصت شــغلی 

هزینه شد.
مجید الهی راد در خصوص اجرای پروژه لوله کشی گاز 
منازل مددجویان کمیته امداد اظهار کرد: اجرای این 

پروژه تاکنون ۹۰ درصد پیشرفت داشته است.
مدیرکل کمیته امداد خراســان شمالی در این دیدار با 
اشاره به اینکه ۲ هزار و 6۰۰ خانوار نیازمند در استان 
شناسایی شــده اند که منازل آن ها نیازمند لوله کشی 
گاز اســت، گفت: لوله کشی منازل خانوارهای نیازمند 
استان یکی از مفاد تعهدنامه سه جانبه منعقدشده بین 

استانداری، سپاه و کمیته امداد است که از سال گذشته 
آغاز شــده و جهت تســریع در روند اتمام این پروژه 
نیازمند همکاری بیش از پیش استانداری هستیم. وی 
افزود: اکنون ساخت ۲ هزار مورد سرویس بهداشتی و 
حمام نیز در دست اجرا است که امیدواریم با همکاری 
مجموعه هــای دولتــی اجرای این پروژه ها شــتاب 

بیشتری بگیرد.
مدیرکل کمیته امداد خراســان شمالی در انتها بابیان 
اینکه کمیته امداد توانســته به طور متوسط 3۰ درصد 
مشــاغل خرد و خانگی اســتان را ایجاد کند، گفت: 
طی سال قبل ۱۷۲ میلیارد تومان برای ایجاد 4 هزار 
فرصت شغلی مددجویان تحت حمایت این نهاد هزینه 

شد.

رئیس اتاق اصناف مرکز اســتان با هشدار به واحدهای 
صنفــی برای جلوگیری از کلاهبــرداری، گفت:  طي 
گزارشــات واحدهای صنفی  برخي افراد تحت عنوان 
بازرس به کســبه مراجعه و از آنها وجهی را به عنوان 
جریمه نقدي دریافت مي کنند  به همین منظور و جهت 
جلوگیري از هرگونه سوء استفاده ، به اطلاع مي رساند 
بازرســان اصناف یا بازرسان سایر سازمان هاي مرتبط 
هیچ گونه قبضي براي دریافت جریمه نقدي از واحدهاي 
صنفي در اختیار ندارند . امیدوار در ادامه افزود:  واحدهای 
صنفی نباید بدون رویت کارت شناسایی بازرسان با افراد 

مراجعــه کنند همکاری کــرده و بدانند که هرگز وجه 
جریمه به صورت نقدی توسط بازرس واقعی نهادهای 
مرتبط دریافت نشــده است و به حساب دولتی پس از 
طی سلسله مراتب تعبیه شده در قانون واریز می شود .

وی افــزود: هــر واحد صنفي که بــا چنین موضوعي 
تحت عنوان جریمه نقدی تخلف و یا عدم ارائه کارت 
شناسایي بازرسي مواجه گردید مراتب را سریعاً به شماره 
3۲۷4۸6۰6 مدیریت بازرســی و نظارت اتاق اصناف 
مرکز اســتان اطلاع دهند تا با پیگیــری با متخلفان 

احتمالي برخورد قانوني صورت گیرد.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراسان شمالی :

۱۱ پیمانکار غیر متعهد به سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان معرفی شدند

رییس اتاق بازرگانی خراسان شمالی:

زعفران خراسان شمالی برای نخستین بار به بازارهای خارجی صادر شد

نائب رئیس کمیسیون بهداشت در مجلس شورای اسلامی:

حجم واکسن های وارد شده به خراسان شمالی افزایش پیدا کرد

افزایش جمعیت قوچ های وحشی در بجنورد حمله پلنگ به دام ها را کاهش داد

دفن اموات کرونایی بدون تابوت

پیکر سومین مدافع سلامت در بجنورد تشییع شد

فرمانده انتظامی شیروان:

قصور والدین جان کودک ۴ ساله شیروانی را گرفت

فرمانده انتظامی خراسان شمالی خبر داد؛

کشف ۱۱۹ کیلو مواد مخدر در خراسان شمالی

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی خراسان شمالی:

کمیته امداد ۳۰ درصد مشاغل خرد خراسان شمالی 
را ایجاد کرده است

هشدار اتاق اصناف مرکز استان خراسان شمالی به واحدهاي صنفي

۵۹ رشته جدید به رشته های 
دانشگاه های آزاداسلامی 
خراسان شمالی افزوده شد

رییس دانشــگاه آزاد اسلامی خراسان شــمالی گفت: ۵۹ 
رشــته جدید در مقاطع کارشناسی و کاردانی به رشته های 
مراکز آموزش عالی استان در بجنورد، شیروان، اسفراین و 

جاجرم افزوده شد.
دکتر محســن مرادی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار 
داشــت: هم اینک تعداد رشــته های دانشــگاه های آزاد 
اسلامی در اســتان به ۲۲3 رشته رسیده است، پیش بینی 
می شود امسال سه هزار و ۵۰۰ دانشجوی جدید جذب این 

مراکز آموزش عالی شود.
وی افزود: از مجموع این رشته ها ۲3 رشته در دانشگاه آزاد 
اســلامی بجنورد، ۱6 رشته در دانشگاه جاجرم و مابقی نیز 

در دانشگاه های شیروان و اسفراین است.
وی گفــت: مهم ترین رشــته های که از اســتقبال خوبی 
برخوردار اســت شــامل حقوق، علوم دامی، علوم سیاسی، 
معماری شهرســازی، مشــاوره، معدن، مهندسی پزشکی، 

مکانیک خودرو و آموزش ابتدایی است.
رییس دانشــگاه آزاد اسلامی خراسان شمالی اظهار داشت: 
هم اینک هشــت هزار و ۵۰۰ دانشــجوی دختر و پسر در 

دانشگاه های آزاد اسلامی این استان تحصیل می کنند.
مرادی افزود: با تصویب ۲3 رشته جدید در دانشگاه بجنورد 
شمار رشــته های مقطع کارشناســی و کاردانی پیوسته و 
ناپیوســته این واحد دانشــگاهی به ۷۷ رشته رسیده است 
که دانشــکده های این واحد نیز شــامل دانشکده فنی و 
مهندسی، علوم انســانی، دانشکده کشاورزی و تحصیلات 

تکمیلی است.
وی اظهار داشت: در دانشگاه آزاد اسلامی بجنورد ۱۱ رشته 

مقطع دکتری تخصصی نیز وجود دارد.

قطعی برق سدی بر سر راه 
کارخانه لوله گستر اسفراین 

برای افزایش تولید
مدیر عامل شرکت لوله گستر اسفراین گفت: قطعی برق در 
تابســتان سال جاری موجب شد تا امسال نتوانیم به برنامه 

های پیش بینی شده برای تولیدات امسال برسیم.
زند در گفت و گو با ایســنا، اظهارکــرد: میزان تولیدی که 
امســال برای این واحد تولیدی در نظــر گرفته بودیم 4۰ 

هزار تن بوده است.
وی با اشــاره به اینکه باید طی شــش ماه نخست امسال 
۲۰ هزار تن لوله تولید می شــد، افزود: قطعی برق موجب 
شــده اســت تا در فصل بهار و تابســتان به این میزان از 

تولید نرسیم.
زند در پاســخ به این سوال که میزان تولیدات لوله در سال 
جاری نســبت به سال های گذشــته تا چه میزان افزایش 
داشته است، ادامه داد: میزان تولید لوله در سال گذشته ۲۱ 
هزار تن بوده اســت، در سال ۹۸، ۹ هزار تن و در سال ۹۸ 

نیز میزان تولید در هفت هزار تن بوده است.
وی در پاســخ به ســوال دیگری مبنی بر اینکه این واحد 
تولیدی تــا چه میزان می تواند افزایــش تولید دهد، بیان 
کرد: این واحد تولیدی با فرسودگی تجهیزات و دستگاه ها 
مواجه است و بیشترین تولیدی که در حال حاضر می تواند 

داشته باشد تا ۵۰ هزار تن است.
مدیر عامل شرکت لوله گستر اسفراین تصریح کرد: اورهال 
کامــل این واحد تولیدی به ۸۰ تا ۷۰ میلیون یورو نیاز دارد 
کــه در حال حاضر تامین کامل ایــن اعتبار در توان واحد 

تولیدی نیست.
وی تاکیدکرد: اما در ســال گذشــته این واحــد تولیدی 
 برای نوســازی تجهیزات مبلغ 4۰ میلیــارد تومان هزینه

 کرده است.

خبر



E c o n o m y WWW.ETEFAGHYEH.IR

۳ روزنامه صبح استان خراسان شمالی
Etefaghyeh@gmail .com  : جامعهپنجشنبه 1400/06/03 سال یازدهم - دور جدید - شماره 2358 - مسلسل 2348پست الکترونیک 

انجمن جهانی فولاد از رشد ۱۲.4 درصدی تولید فولاد 
خام جهان در هفت ماهه ابتدایی ســال جاری میلادی 
خبــر داد، همچنین تولید این محصــول در ایران ۹.۹ 

درصد افزایش یافت.
به گزارش اتفاقیه به نقل از ســازمان توسعه و نوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایــران )ایمیدرو(، میزان تولید 
جهانی فولاد خام در هفت ماهه ابتدایی ســال جاری 
میلادی یک میلیــارد و ۱6۵ میلیون و 3۰۰ هزار تن 
به ثبت رسید که حاکی از رشد۱۲.4 درصدی نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته است.
انجمن جهانی فولاد )WSA( اعلام کرده است: در این 
مدت تولید فولاد خام ایران نیز با رشــد ۹.۹ درصدی 

نســبت به مدت مشابه سال گذشــته میلادی به ۱۷ 
میلیون و ۸۰۰ هزار تن رسید. از ابتدای ژانویه تا پایان 
جولای ۲۰۲۱ میلادی، چیــن با تولید 64۹ میلیون و 
3۰۰ هزار تن فولاد خام )هشت درصد افزایش نسبت 
به مدت مشابه سال ۲۰۲۰ میلادی( همچنان در صدر 
تولید این محصول در جهان قرار دارد. همچنین هند با 
تولید 6۸ میلیون تن )۲۸.۷ افزایش(، ژاپن با تولید ۵6 
میلیون و ۱۰۰ هزار تن )۱6.۲ افزایش(، ایالات متحده 
آمریکا بــا 4۹ میلیون و ۵۰۰ هــزار تن )۱۸.۵ درصد 
افزایش( و روســیه با تولید 44 میلیون و ۹۰۰ هزارتن 
)۹.۵ درصــد افزایش( به ترتیــب در رتبه های دوم تا 

پنجم تولید فولاد جهان جای گرفتند.

نــام ایــران همچنان به عنــوان دهمین فولادســاز 
برترجهان در فهرســت ۱۰ کشور فولادساز برتر جهان 

به چشم می خورد.
رشد 3.3 درصدی تولید جهانی فولاد در جولای

برپایه این گزارش، مجموع تولید فولاد خام 64 کشور 
فولادساز جهان در ماه جولای ۲۰۲۱ میلادی با رشد 
3.3 درصدی نســبت به مدت مشــابه سال گذشته به 

۱6۱ میلیون و ۷۰۰ هزار تن افزایش یافت.
این در حالی اســت که میــزان تولید این محصول در 
ایــران در مدت یاد شــده ۲ میلیــون و 6۰۰ هزار تن 
اعلام شد که رشد ۹ درصدی نسبت به جولای ۲۰۲۰ 

میلادی نشان می دهد.

قائم مقام وزیر صنعت، معــدن و تجارت گفت: تجربه 
علمی و عملی وزیر پیشــنهادی اقتصادی و دارایی در 
حــوزه اقتصادی می تواند ســرعت اجــرای اصلاحات 

اقتصادی را افزایش دهد.
محمد صادق مفتح به وزیر پیشنهادی اقتصاد و توانایی 
های وی در حوزه اقتصاد کشــور اشــاره کرد و افزود: 
خاندوزی فردی صاحب طرح، برنامه و تئوری در زمینه 
مســائل اقتصادی اســت که انتخاب این فرد به عنوان 
وزیر اقتصاد می تواند کشور را از چالش های ایجاد شده 

در اقتصاد نجات دهد.
وی گفت: همچنین برنامه های مطرح شــده از سوی 
خاندوزی بیانگر آن است که برنامه و اقداماتی را همسو 
با مشکلات کشور در نظر گرفته شده که این امر نشان 
از برنامه های دقیق وی برای آینده اقتصاد کلان کشور 
دارد؛ در این میان تجربه علمی و عملی وزیر پیشنهادی 
اقتصادی و دارایی در حوزه اقتصادی می تواند ســرعت 

اجرای اصلاحات اقتصادی را افزایش دهد.
مفتــح در خصوص نقش وزیر آینده اقتصاد در توســعه 
بازار سرمایه نیز گفت: پایه صحبت های »سید احسان 
خاندوزی« در زمینه بازار سرمایه و توسعه این بازار بود 
که امیدواریم وزیر پیشــنهادی بتواند با توجه به برنامه 
هایی که ارائه کرده اســت زمینه ثبات بخشــی در این 
بازار را فراهم کند، به طور حتم رشــد بازار ســرمایه در 
ایجاد تعادل در اقتصاد کشور و حمایت از تولید اثر ویژه 

ای خواهد داشت.
قائم مقام وزیر صمت در پاسخ به این پرسش که توصیه 
شــما به وزیر جدید اقتصاد در خصوص بازار ســرمایه 
چیست؟ گفت: باید امکان ورود شرکت های بیشتری به 
بازار ســرمایه فراهم شود که این اتفاق در حوزه عرضه 
سهام و کالای تولیدی شرکت ها می تواند رقم بخورد.

وی افزود: در حوزه بورس کالا امکان تحقق شــفافیت 
اقتصادی و حذف فســاد در مبادلات کالاها به شــدت 
وجود دارد و حتی پیشنهاد می کنم مواد اولیه وارداتی به 
طور عرضه اولیه در بورس کالا انجام شود تا با شفافیت 

آماری، از فساد در بخش واردات جلوگیری شود.
مفتح تصریح کرد: عرضــه کالاهای وارداتی در بورس 
کالا، ضمن ایجاد شــفافیت به مبادلات کشور نظم می 
دهــد که در این حوزه معتقدم باید الزاماتی برای عرضه 
اولیه مــوادی مانند ذرت، جو و روغــن خام در بورس 
صورت بگیرد تا براســاس اقدامات تجاری بین المللی، 

واردات به شیوه ای هدفمند در کشور انجام شود.
وی در ادامه به معضل بزرگ قیمت گذاری دســتوری 
اشــاره کرد و گفت: در 4۰ ســال گذشته یکی از اصلی 
ترین معضلات ما قیمت گذاری دســتوری بوده اســت 
که این امر یا منجر به ســرکوب تولید یا به آشفتگی در 
بازار کالا منتهی شــده است که این مسایل خساراتی را 
به بخش تولید وارد کرده اســت؛ در این میان استفاده 
از ظرفیت بورس کالا برای کشــف قیمت ها بر مبنای 

عرضــه و تقاضا و ایجاد رقابت واقعی در میان بنگاه ها 
می تواند اقتصاد و تولید را در مسیر توسعه قرار دهد.

به گزارش اتفاقیه به نقل از ایرنا،  آیت الله رئیسی رئیس 
دولت ســیزدهم، ۲۰ مرداد ماه اسامی کابینه پیشنهادی 
خود را بــه مجلس ارائه کرد که احســان خاندوزی به 
عنوان وزیر پیشــنهادی بــرای وزارت امور اقتصادی و 

دارایی مطرح شده است.
خاندوزی متولد ۱3۵۹ و دارای مدرک دکترا از دانشگاه 
آزاد واحد علوم و تحقیقات است، نمایندگی مردم تهران، 
ری و شــمیرانات در مجلس دهم شــورای اسلامی و 
اســتادیاری دانشگاه علامه طباطبائی )از سال ۱3۹3( و 
مدیر گروه اقتصاد اسلامی این دانشگاه از دیگر سوابق 

این وزیر پیشنهادی است.
او در ســال ۱3۹۲ مسوولیت مدیر کلی بخش اقتصادی 
مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی را برعهده 
داشــته و عضو شورای اقتصادی سازمان صدا و سیما و 
دبیر آن نیز بوده است. خاندوزی در دولت گذشته عضو 

هسته اندیشه ورزی وزارت امور اقتصاد و دارایی بود.
از دیگر مسوولیت های این وزیر پیشنهادی عضویت در 
هیات مدیره دیده بان شــفافیت و عدالت از سال ۱3۹4 

است.
همچنین وزیر پیشــنهادی امور اقتصــادی و دارایی در 
ســال ۱3۹۸ به عضویت شورای پژوهشی سازمان امور 

مالیاتی درآمد.

ســخنگوی گمرک گفت: روند تجارت بین ایران و 
افغانســتان که طی یک ماه و نیم گذشته به کندی 

انجام می شد، تقریباً به حالت عادی بازگشته است.
به گزارش اتفاقیه بــه نقل از ایرنا از گمرک، »روح 
الله لطیفی« افزود: با توجه به تحولات بیش از یک 
ماه گذشته در  افغانســتان، تجارت با این کشور به 
طور کامل متوقف نشد و فقط در مرز ماهیرود کمتر 
از ۲4 ســاعت، مرز دو غارون کمتر از 3 روز و مرز 

میلک کمتر از ۵ روز توقف را شاهد بودیم.
وی افزود: بــه دلیل اتفاقات افغانســتان در برخی 
روزها تجار تصمیم به کاهش ارسال کالاهای خود 
گرفتند اما طی چند روز گذشته میزان تبادل کالا در 
مرزهای سه گانه ایران با این کشور دوباره افزایش 

پیدا کرده و به حالت عادی بازگشته است.
ســخنگوی گمرک گفت: معمولًا در ماه شــهریور 
ایران با عرضه تره بار برای مردم افغانستان صادرات 

خود را افزایــش می دهد و در کنار این محصولات، 
صادرات کالاهایی مثل شــوینده، مــواد غذایی و 
مصالح ســاختمانی هم از این مرزهــا افزایش پیدا 

خواهد کرد.
بــه گزارش ایرنا،  در ماه گذشــته بــه دلیل برخی 
تحولات در عرصه سیاسی و نظامی افغانستان تردد 
در مرزها با مشــکلاتی مواجه شد، اما در کمتر یک 

هفته وضعیت مرزها آرام شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی گفت: 
با اعلام نتایج قطعی آزمایش های انجام شــده، طی 
۲4 ساعته گذشته و تا ظهر امروز سوم شهریور ماه، 
متاسفانه ۱۲ نفر از بیماران مبتلا به کرونا در استان 

فوت شدند.
دکتر سید احمد هاشمی در گفت و گو با ایسنا اظهار 
کرد: با بســتری ۱۵3 بیمار جدید طی ۲4 ســاعت 
گذشته، هم اکنون ۹۸3 بیمار دارای علایم بیماری 
کووید ۱۹ در بیمارستان های استان بستری هستند.

وی خاطرنشان کرد: متاســفانه تعداد موارد ابتلا و 
بســتری بقدری افزایش یافته که دیگر تخت خالی 

وجــود ندارد و بیمارســتان ها در حالت بحرانی قرار 
دارند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی گفت: 
شدت بیماری زایی همراه با تأخیر در مراجعه بیماران 
به مراکز درمانی و خود درمانی سبب افزایش میزان 

بستری و مرگ و میر شده است.
وی افزود: از همه مردم درخواســت می کنیم شدیداً 
به رعایت پروتکل ها پایبند باشند و به محض شروع 
علایم بیماری به در دســترس ترین پزشک مراجعه 

کنند و زمان طلایی درمان را از دست ندهند.
بازنشســته  نیروهای  از بکارگیری  وی همچنیــن 

پرستار و بهیار در بیمارســتان های خراسان شمالی 
خبر داد و اظهار کرد: نیروهای بازنشســته پرستار و 
بهیار با قرارداد ۸۹ روزه در بیمارستان های خراسان 

شمالی دعوت به کار شدند.
هاشــمی ادامه داد: با توجه به مــوج پنجم کرونا و 
تحت تأثیر قرار دادن تمامی مراکز درمانی و از طرف 
دیگر کمبود قابل توجه نیروهای پرستاری و بهیاری 
در ارائه خدمات، دانشــگاه علوم پزشــکی خراسان 
شمالی به منظور حمایت از کادر درمان از پرستاران 
و بهیاران بازنشســته با قرارداد ۸۹ روزه، دعوت به 

همکاری می کند.

آیت الله ســید ابراهیم رییســی رییــس جمهور، با 
صدور حکمی محســن رضایی میرقائد را به سمت 
معاون اقتصادی رییس جمهور، دبیر شــورای عالی 
هماهنگی اقتصادی سران قوا و دبیر ستاد اقتصادی 

دولت منصــوب کرد. به گــزارش اتفاقیه به نقل از 
پایگاه اطلاع رســانی ریاســت جمهوری، محسن 
رضائی میرقائد متولد ســال ۱333 مســجد سلیمان 
و دانــش آموخته مقطع دکترای اقتصاد از دانشــگاه 

تهران اســت که فرماندهی ســپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی به مدت ۱6 سال)۱36۰ تا ۱3۷6( و دبیری 
مجمع تشخیص مصلحت نظام از سال ۷6 تاکنون را 

در سوابق اجرایی و مدیریتی خود دارد.

براســاس مصوبه اخیر سازمان بورس و اوراق بهادار و 
اختیار تفویض شده به مدیریت نظارت بر بورس ها مقرر 
شــد پنج درصد از دارایی اشــخاص در سایر نمادهای 
شــرکت های بورس اوراق بهادار، بورس کالای ایران 
و بورس انرژی به نماد اصلی آنها »بورس«، »کالا« و 

»انرژی3« انتقال یابد.
مدیر نظــارت بر بورس های ســازمان بورس و اوراق 
بهادار بااشــاره بــه مصوبه اخیر این ســازمان گفت: 
نمادهای شــرکت های بورس تهــران، بورس کالا و 
بورس انرژی براساس نوع ســهامداری در چند دسته 
طبقه بندی می شــوند. یکــی از این دســته ها که از 
معاملات بالایی برخوردار و نقدشــونده تر اســت، نماد 
اصلی این شــرکت ها یعنی همان »بورس«، »کالا« و 

»انرژی3« است.
سیدمهدی پارچینی با اشــاره به نقدشوندگی پایین در 
سایر نمادهای این شــرکت ها، تصریح کرد: بر همین 
اساس، شــورای عالی بورس طی مصوبه ای مقرر کرد 
تا افزون بر انتقال بخشــی از دارایی اشخاص به نماد 
اصلی بورس ها، سایر نمادها به جز نماد اصلی، تجمیع 

و در قالب یــک نماد تحت عنوان دســته »نهادهای 
مالــی« ایجاد شــود. به بیانی دیگر، هــر کدام از این 
شــرکت ها، از دو نماد که مربوط به دسته »نهادهای 
مالی« و دسته »سایر اشخاص« خواهد بود، برخوردار 

می شوند.
این مدیر ارشــد ســازمان بورس ادامه داد: طبق این 
مصوبــه، پنج درصد از دارایی اشــخاص در نمادهای 
»کبورس«، »نبورس« به نماد اصلی شــرکت بورس 
تهــران، یعنــی »بــورس« و از نمادهــای »اکالا«، 
»نکالا«، »تکالا« به نماد اصلی شــرکت بورس کالا، 
یعنــی »کالا« و از نمادهای »انــرژی۱«، »انرژی۲« 
به نماد اصلی شــرکت بورس انرژی یعنی »انرژی3« 
انتقال  می یابد. او توضیح داد: برای نمونه، ســهامداری 
که یکصد هزار ســهم در نماد »کبورس« دارد، ۵ هزار 
ســهم او به کد شــخصی او در نماد »بورس« منتقل 
می شــود و ۹۵ هزار سهام دیگر به  نماد »نبورس« از 
دسته نهادهای مالی، منتقل می شود. درنتیجه، مجموع 
دارایی سهامدار در این نمادها، همان یکصدهزار سهم 
اســت و به عبارتی دارایی شخص در سهام آن شرکت 

تغییری نخواهد داشت.
 به گزارش اتفاقیه به نقل از سنا به گفته مدیر نظارت 
بر بورس ها، شــورای عالی بورس ســقف ۲۰ درصدی 
برای انتقال سهام تعیین کرده است. در مرحله نخست، 
۵ درصــد انتقال می یابد و تا پایان ســال و با توجه به 
شــرایط بازار به صورت تدریجی به این میزان تا سقف 

یادشده، افزوده می شود.
او با اشاره به مزایای این مصوبه، عنوان کرد: این طرح، 
براســاس دو ضرورت اصلی اســت. نخست، افزایش 
نقدشوندگی سهامی که نزد نهادهای مالی است و دوم، 
عمق بخشــی بیشتر به بازار نماد اصلی. طبیعی است با 
افزایش تعداد ســهام در نماد اصلی، شناوری آن نماد 

نیز افزایش می یابد و سهم روان تر معامله خواهد شد.
پارچینــی در انتهای گفت وگوی خود با ماده ۵4 قانون 
بازار را مدنظر قرار داد و خاطرنشان کرد: چنانچه انتقال 
۲۰ درصدی ســهام صورت پذیرد، موضوع محدودیت 
تملک ۲ و نیم درصدی که در ماده یادشده تاکید شده 
اســت، به صورت روزانه توسط بورس بررسی و کنترل 

خواهد شد.

صکوک اجاره سهام شــرکت گروه توسعه اقتصادی 
تدبیر )ســهامی خاص( به مبلغ ۱۰ هزار میلیارد ریال 
با مجوز ســازمان بــورس و اوراق بهــادار، از طریق 
فرابورس ایران از روز شــنبه مورخ 6 شهریور ۱4۰۰ 
به مدت ســه روز کاری در نمــاد »تدبیر۰4« عرضه 

عمومی خواهد شد.
به گزارش اتفاقیه به نقل از شــرکت مدیریت دارایی 
مرکزی بازار ســرمایه، غلامرضــا ابوترابی با اعلام 
خبر فوق افزود: شــرکت گروه توسعه اقتصادی تدبیر 
قصد دارد بخشــی از منابع مالی مــورد نیاز خود را از 
طریق فروش و اجاره به شرط تملیک بخشی از سهام 

شرکت گروه دارویی برکت تأمین کند.
او توضیــح داد: این اوراق با نرخ اجاره بهای ســالیانه 
۱۸ درصد و عمر 4 ســاله به شــیوه حراج از طریق 
فرابورس ایران از روز شــنبه مورخ 6 شهریور ۱4۰۰ 
لغایت دوشــنبه ۸ شهریور ۱4۰۰ عمومی خواهد شد. 
مبلغ اســمی هر ورقه آن یک میلیــون ریال بوده و 
اجاره بهای مربوطه هر ســه ماه یک بار توسط شرکت 
ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه به 

حساب دارندگان اوراق واریز می شود.
ابوترابــی در خصوص ارکان انتشــار این اوراق بیان 
کرد: صکوک اجاره ســهام مذکور از طریق شــرکت 

کارگزاری پارســیان بــه عنوان عامل فــروش و با 
اســتفاده از خدمات شرکت تأمین ســرمایه لوتوس 
پارسیان )ســهامی عام( به عنوان متعهد پذیره نویس 
و بازارگردان توســط شرکت واســط مالی آبان پنجم 
 )با مســئولیت محــدود( در فرابورس ایران منتشــر

 خواهد شد.
او در خصوص شــیوه ضمانت این اوراق توضیح داد: 
جهت تضمیــن پرداخت اجاره بها و اصــل اوراق در 
سررسید، بخشــی از سهام شرکت های بهساز کاشانه 
تهران، توســعه و عمران امید و گروه دارویی برکت 

توثیق شده است.

رئیس اتحادیه پرورش بلدرچین کشــور از افزایش 
تقاضای خرید بلدرچین با شیوع کرونا خبر داد.

احمد بافکار با بیان اینکه مصرف بلدرچین معمولا 
در زمســتان بیشتر از تابستان اســت، اظهار کرد: 
شــیوع کرونا باعث شــده که مــردم از بلدرچین 
اســتقبال بیشــتری کنند؛ به طوری که امســال 
تقاضای خرید بلدرچین 3 برابر بیشــتر از سال ها 
قبل شده اســت و تهران نیز نسبت به استان های 

دیگر بیشترین مصرف را دارد.
وی ادامه داد: قیمــت هرکیلو بلدرچین به صورت 
عمده ۷۵هزارتومان اســت که بایســتی با قیمت 

۸۵تا ۹۰هزارتومان به دســت مصرف کننده برسد. 
فــروش آن بیش از این قیمت ها منطقی نیســت 
و بایســتی نظارت صورت بگیــرد. البته بلدرچین 
هم ماننــد مرغ اســت یعنی گفته می شــود که 
مرغ بایســتی بــا قیمــت ۲4هــزارو۹۰۰ تومان 
 فروخته شــود ولی در مغازه هــا این قیمت رعایت

 نمی شود.
رئیس اتحادیه پرورش بلدرچین کشــور در بخش 
دیگری از صحبت هایش با اشاره به اینکه افزایش 
هزینه های تولید قیمت تمام شده بلدرچین را بالا 
برده اســت، گفت: ۹۵درصد نهاده های دامی مورد 

نیاز بلدرچین، کبک، شترمرغ و بوقلمون از بازار آزاد 
تهیه می شــود و طبیعتا افزایش قیمت نهاده ها بر 

قیمت تمام شده این اقلام اثر گذار است.
به گفته وی ذرت دولتی برای مرغدار ۲4۰۰ تومان 
اســت ولی پرورش دهنده بلدرچین مجبور است با 

قیمت 6۹۰۰ تومان از بازار آزاد تهیه کند.
به گزارش اتفاقیه به نقل از ایســنا بافکار در پایان 
گفت: در کنــار افزایش قیمت نهاده ها قیمت آب، 
بــرق، گاز، بیمه و... نیز بالا رفته اســت که همین 
افزایــش قیمت ها مشــکلات بســیاری را برای 

تولیدکنندگان ایجاد کرده است.

افزایش ۹.۹ درصدی تولید فولاد ایران  قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد:

اجرای اصلاحات اقتصادی از طریق وزیر پیشنهادی اقتصاد 
سرعت می گیرد

سخنگوی گمرک اعلام کرد:

بازگشت روند مبادلات تجاری ایران و افغانستان به حالت عادی

شدت بیماری و خود درمانی سبب افزایش بستری های کرونایی؛

۱۲ خانواده دیگر در خراسان شمالی به خاطر کرونا داغدار شدند

با حکم آیت الله رئیسی؛

محسن رضایی معاون اقتصادی رییس جمهوری شد

با هدف افزایش نقدشوندگی و شناوری سهام به تصویب رسید؛

انتقال ۵ درصد سهام به نمادهای »بورس«، »کالا« و »انرژی۳«

از ششم شهریور انجام می شود؛

عرضه صکوک اجاره سهام ۱۰ هزار میلیارد ریالی گروه توسعه اقتصادی تدبیر

کرونا تقاضای خرید بلدرچین را ۳ برابر کرد

معاون وزیر صنعت عنوان کرد:

 هزینه ۳میلیارد تومانی تامین 
هر مگاوات برق در شهرک های صنعتی

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: 
تامین هر مگاوات برق در شــهرک های 
صنعتی سه میلیارد تومان هزینه دارد، اما 
اگر به سمت استفاده از انرژی های نوین، 
خورشــیدی یا CHP مبتنی بر تولید در 
داخل شــهرک ها برویم، این هزینه ها به 

مراتب کاهش خواهد یافت.
“علــی رســولیان« امروز )چهارشــنبه( 
در گفت وگــوی اختصاصی بــا خبرنگار 
اقتصادی ایرنا با اشــاره به فرا رســیدن 
روز ملی صنایع کوچک و متوسط افزود: 
مطابق آخرین آمارهــا یک هزار و ۹۰۰ 
پروژه زیرســاختی در شهرک ها و نواحی 
صنعتی کشــور برای تامیــن آب، برق 
گاز و ســایر خدمات در دســت اجراست 
کــه در یک فرایند زمان بندی شــده به 

بهره برداری خواهند رسید.
مدیرعامل ســازمان صنایــع کوچک و 
ادامه داد:  ایــران  صنعتی  شــهرک های 
ایــن پروژه ها بــه ارزش چهــار هزار و 
۷۰۰ میلیارد تومان در دســت اجرا بوده 

و افزایــش مســاحت اراضی و توســعه 
شــهرک ها، ایجاد تصفیه خانه های جدید 
ریلی  جاده ای،  زیرســاخت های  ایجاد  و 
و تامین برق، گاز، آب و غیره را شــامل 

می شود.
رســولیان با یادآوری اینکه اکنون برای 
ایجاد 6۵ پســت برق با مشارکت وزارت 
نیرو به تفاهم رســیده ایم، اظهار داشت: 
با وجــود ظرفیت 4۷۰  درحال حاضــر 
مگاواتــی نیروگاه هــای CHP در درون 
شــهرک ها و نواحی صنعتی، اما در عمل 
بسیاری از آنها به دلیل مطالبات یا سایر 

مشکلات فعال نبوده و تولیدی ندارند.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: 
امســال برای تامین برق در شهرک ها و 
نواحــی صنعتی برنامه ریــزی کرده و به 
تولیدکنندگان برق  انجمن  با  این منظور 
تولیدکنندگان برق  انجمن  خورشــیدی، 
CHP و وزارت نیرو جلســاتی را برگزار 

کردیم.
وی خاطرنشــان کرد: اســتفاده از سقف 

کارخانجــات و شــرکت های واقــع در 
شــهرکهای صنعتی که افــزون بر پنج 
هزار هکتار اســت برای نصب پنل های 
خورشــیدی و همچنین تخصیص برخی 
زمین های موجود در شهرک ها که دارای 
مشکلات تامین آب و برق هستند برای 
توسعه انرژی خورشیدی، از جمله اهدافی 
اســت که در مشــارکت با وزارت نیرو و 

انجمن های یاد شده دنبال می شود.
این مقام مسوول یادآور شد: شاید نتوان 
ظرفیت استفاده از انرژی خورشیدی را در 
همه شهرک های صنعتی ایجاد کرد، اما 
توسعه نیروگاه های CHP در همه مناطق 
قابل اجرا اســت و به خصوص در فصل 
تابستان که مشکل گاز نداریم، می تواند 

در تامین برق کمک حال باشد.
رسولیان با اشاره به مشکلات تامین برق 
در ســال جاری، یادآوری کرد: هرچند در 
از  را  مصوبه دولت، شهرک های صنعتی 
قطعی برق مســتثنی کردیم اما به دلیل 
برخــی محدودیت هــا در بعضی مناطق 

و اســتان ها صنایع کوچک و متوســط 
با قطعی مواجه شــدند، بــا این حال در 
مقایســه با صنایع بــزرگ این قطعی ها 
بســیار کم تر بود که باید تلاش کنیم تا 

سال آینده آنها را رفع کنیم.
مدیرعامل ســازمان صنایــع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران خاطرنشان کرد: 
آن دسته از صنایع کوچک و متوسط که 
با قطعی برق مواجه شــدند، برای جبران 
خسارت ها مقرر شد تا بعدها برق رایگان 
دریافت کرده یــا تخفیفاتی در مالیات و 

بیمه تامین اجتماعی آنها داده شود.
وی از برنامه ریــزی برای بازچرخانی آب 
در نواحــی صنعتی و همچنین اســتفاده 
از پســاب شــهرها خبر داد و گفت: این 
شــیوه ها آب پایداری را برای شهرک ها 
و نواحــی صنعتی تامین می کند و به طور 
نمونه در ســال جاری در اصفهان مقدار 
6۰ لیتر بر ثانیه از محل پســاب شهری 

اجرایی شد.
رســولیان با بیان اینکه روزانه ۱۷۸ هزار 

متــر مکعــب آب شــهرک ها و نواحی 
صنعتی تصفیه می شــود، افزود: دبی آب 
موجــود در شــهرک ها و نواحی صنعتی 
۱6 هــزار لیتر در ثانیه اســت که بین 6 
تــا هفت هزار لیتر آن را می توان از محل 
بازچرخانی آب تامین کــرد تا منابع آب 
ســطحی و زیرزمینی کمتر مورد آسیب 

قرار بگیرند.
وی همچنین خاطرنشان کرد: در ماه های 

گذشــته از ســال جاری، دو هدف مهم 
که دولت ســال گذشته قول پیگیری آن 
را داده بــود را دنبال کردیــم که یکی، 
مشــارکت دادن بخــش خصوصــی در 
ایجاد زیرساخت های شهرک ها و نواحی 
صنعتــی و دومی، ایجاد شــهرک های 

صنفی بود.
معــاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت 
بیان داشــت: دو موضوع یاد شده از نظر 

زیرســاختی، همچنین قوانین و مقررات 
می تواند فصل و فضای جدیدی را برای 
شــهرک ها و نواحی صنعتی کشور رقم 

بزند.
به گزارش اتفاقیه به نقل از ایرنا، سازمان 
و شــهرک های صنعتی  صنایع کوچک 
ایران و شــرکت های اســتانی تابعه آن 
اکنون با دارا بودن ۵۰۵ شــهرک و 3۲4 
ناحیه صنعتی و سه منطقه ویژه اقتصادی 

درحال بهره برداری، ۸۱ شهرک و ناحیه 
صنعتی تخصصی، 6 شهرک فناوری، 4۰ 
مرکز خدمات فناوری و کســب و کار، ۲ 
نرم   مجتمع فناوری اطلاعات و خدمات 
افزاری، ۹3 هــزار و ۹۲3 قرارداد منعقده 
و بهره بــرداری از 4۸ هــزار و ۱۲ واحد 
صنعتی و سه هزار و ۱4۵ واحد کارگاهی، 
زمینه اشتغال مستقیم ۹6۲ هزار و ۲43 
نفر را در سراسر کشور فراهم کرده است.
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روزنامه جوان: آمار مرگ ومیر کرونا هفت برابر آمار رسمی است
روزنامه جوان نوشــت: بروز موج ششم برای کشور و نظام خطرناک است. این روزنامه از 
قول کوروش هلاکویی نائینی، اســتاد اپیدمیولوژی دانشگاه علوم پزشکی تهران، درباره 
»آمار عبور رسمی میزان فوتی های کرونا از ۱۰۰ هزار نفر«، نوشت: طبق آنچه خود ایرج 
حریرچی گفته اســت آمار فوتی ها را باید دو و نیم تا ســه برابر کرد اما من می گویم شما 
می توانید آمار فوتی ها را تا هفت برابر کنید. روزنامه جوان به نقل از این استاد اپیدمیولوژی 
دانشگاه علوم پزشکی تهران نوشت: »در شهریور ماه سال گذشته ]شهریور۱3۹۹[ ما برآورد 

3۵۰ هزار مرگ را داشتیم.«

قالیباف: کمیسیون اصل ۹۰ موضوع زندان اوین را پیگیری کند
رییس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: کمیسیون اصل ۹۰ با هماهنگی دادستانی کل 
موضوع مربوط به زندان اوین را پیگیری کنند. قالیباف این اظهارات را در پاســخ به تذکر 
ابراهیم رضایی نماینده مجلس مطرخ کرد. رضایی گفته بود: انتشار این تصاویر از رسانه 
ها مایه تاسف است از این نظر که اجحاف در حق زندانیان صورت گرفته و دست مایه ای 
برای حمله به کارکنان خدوم قوه قضاییه شده و حتما باید با عوامل احتمالی ارتکاب جرم 
برخورد قانونی صورت گیرد. خلاف چند مامور را نباید به بدنه یک دســتگاه خدوم که در 
این ســال ها شاهد تحول آن بودیم تسری داد. رضایی با بیان اینکه از تعدادی زندان در 
کشور بازدید داشتم،گفت: آنچه رسانه های اجاره ای سعودی و تریبون های ملکه روایت 

می کنند متفاوت است.

کیهان خطاب به منتقدان دولت رئیسی: حقتان است که فردی مثل اشرف غنی 
رئیس جمهورتان باشد

یهان نوشت: برخی که قبلًاً به فرتوت ترین و پنهان کارترین و امنیتی ترین و بدترین دولت 
رأی دادند، به دولت جوان و وزرای پیشنهادیِ خبره و جهادی و روحیه شفاف آقای رئیسی 
خــرده می گیرند. هنوز وزرای جدید نیامده برخی که اقتصــاد امروز نتیجه تَکرار توصیه، 
حقه بازی و حمایت هشــت ساله آنها از دولت بی تدبیرِ امیدسوز است، بدون اینکه بخندند 
و خجالت بکشند از آقای رئیسی اصلاح یک شبه می خواهند و مثل پیش دبستانی ها لج و 
تهدید می کنند. مشــخص است دغدغه اینها حل مشکلات نیست و بی قراری آنها برای 
فتنه گری است وگرنه اگر کمی  حمیت و غیرت داشتند خود را به گونه ای گم می کردند که 
آه و نفرین مردمی که آرزوهایشان به سرقت رفته را نشنوند. افغانستان امروز نتیجه اعتماد 
به نااهلانی است که احمقانه به اجنبی اعتماد کردند و آینده کسانی است که هنوز شیری 
برای دوشیدن دارند و سواری دشمن از آنها تمام نشده وگرنه عاقبتی به مراتب خفت بارتر 
از  اشرف غنی نصیب شان می شد. خدا را شکر که در ایران ولی فقیه هست و مردم پشتیبان 

ولایت فقیه اند تا به مملکت شان آسیبی نرسد.

نادران، نماینده مخالف وزیر پیشنهادی نفت: اوجی درمورد لیست اموالش خلاف گفت
نادران مخالف وزیر نفت گفت: به اوجی گفتم چه چیزهایی  دارید؟ گفت شما چه می دانید؟ 
گفتم من می پرســم شما چرا می گویید؟ او گفت سه دســتگاه آپارتمان، یکی در هروی، 
دیگری برای همسرم است که از پدرش به او به ارث رسیده، و یک دستگاه هم برای پسرم 
است. من از مراجع ذیصلاح استعلام کردم و دستخط گرفتم، ۹ مورد اموال ایشان را اعلام 
کردند که دو برگه کاغذ موجود است. کسی که به این صراحت خلاف واقع سخن می گوید 

در جاهای دیگر هم همینطور است.

عضو هیئت رئیسه مجلس: هر وزیر ۸ نفر همراهش بود که با نماینده ها لابی بازی کند
سید محسن دهنوی عضو هیئت رئیسه مجلس درباره بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادی 

در مجلس گفت: هر وزیر ۸ نفر همراهش بود که با نماینده ها لابی بازی کند.

پلیس چگونه »دیوانگان سرعت« را اعمال قانون می کند؟
علی اصغر شریفی رئیس مرکز اطلاع رسانی پلیس راهور:چنانچه رانندگان با سرعت بالای 
صد و پنجاه کیلومتر رانندگی بکنند حتما با آن ها فارغ از اینکه مالک خودرو باشــند یا نه 
تماس گرفته می شود. چون پلیس با آن فردی سر و کار دارد که پلاک خودرو در سامانه ما 
به نام اوست.به این افراد حتما پیامک داده خواهد شد که به مرکز پلیس راهور مراجعه کنند. 
با مراجعه فرد متخلف علت بررسی می شود. در مرحله اول ما یک دوره آموزشی برای چنین 
افرادی برگزار می کنیم و در گفتگو با خود آن ها به بررسی علت وقوع این تخلف می پردازیم 
و از آن ها تعهدی هم گرفته می شــود.در مرحله دوم اگر راننده ای سابقه این نوع تخلف را 
داشته باشد و توسط پلیس مورد رصد قرار گرفته باشد و در مرحله دوم به مرکز پلیس مراجعه 
کند حتما به مراجع قانونی معرفی خواهد شد و در آنجا ممکن است مقام های ذیربط حتی 

تا مرحله ابطال گواهینامه فرد متخلف هم کار را پیش ببرند./میزان

رئیس سازمان زندان ها: پرسنل بی تفاوت سازمان در فیلم های منتشره به هیات 
تخلفات اداری معرفی و از خدمت معلق شدند

محمد مهدی حاج محمدی رئیس سازمان زندان ها در توییتر خود نوشت:پرسنل بی تفاوتِ 
ســازمان در فیلم های منتشــره، به هیات تخلفات اداری معرفی و از خدمت معلق شدند. 
پرونده هایی هم به دادسرای نظامی ارجاع شد.در سال گذشته، برخورد با تخلفاتی که منتهی 

به خاتمه خدمت پرسنل خاطی سازمان شد، رشد 3۰ درصدی داشته است.

نامه محمود صادقی به اژه ای درباره وضعیت زندانها
نماینده مردم تهران در مجلس دهم ضمن اســتقبال از رســیدگی رییس قوه قضاییه به 
وضعیت زندان های کشــور، دو پیشــنهاد در این زمینه به وی ارائه کرد.متن نامه محمود 

صادقی به محسنی اژه ای به شرح زیر است:
به نام خدا

 حجةالاسلام والمسلمین جناب آقای محسنی اژه ای
رییس محترم قوه قضاییه

باسلام و احترام
انتشار تصاویر دوربین های مداربستة زندان اوین بار دیگر وضعیت نامناسب ادارۀ زندان ها را 

در معرض دید همگان قرار داد.
البته  دستور فوری جنابعالی نسبت به رسیدگی به این موضوع و نیز تصریح رییس سازمان 
زندان ها به پذیرش مسئولیت رفتارهای غیر قابل قبول زندانبانان و اعلام تعهد به تلاش بر 
عدم تکرار چنین وقایع تلخ و برخورد جدی با عوامل خاطی از سوی ایشان، که در نوع خود 

بی سابقه بود، گامی به جلو محسوب می شود.
طی چهار دهه گذشته موضوع وضعیت زندانها هر از گاهی مطرح شده و اقدامات مقطعی، 
از قبیل تعیین هیأتی ویژه برای بررسی موردی آن یا صدور بخشنامه برای رعایت حقوق 
زندانیان و نظایر آن صورت گرفته اســت، اما هیچگاه تمهیدات اساسی و ساختاری برای 

جلوگیری از این وضع اتخاذ نشده است.
برای حل اساسی این معضل دو راهکار زیر پیشنهاد می شود:

۱- تشکیل یک هیأت دائمی برای نظارت بر زندان ها متشکل از سه قوه که اینجانب طرح 

آن را به مجلس دهم ارائه کردم و مورد استقبال قوۀ قضاییه قرار گرفت اما به علت ضیق 
وقت مورد بررسی و تصویب قرار نگرفت.

۲- انتزاع سازمان زندان ها از قوۀ قضاییه و الحاق آن به قوۀ مجریه، باتوجه به اینکه ادارۀ 
زندان ها امری قضایی نیست و ماهیت اجرایی دارد و ضمنا امکان نظارت مجلس بر آن را 
فراهم می ســازد. در این مورد نیز در مجلس دهم طرحی تدوین و به کمیسیون حقوقی و 

قضایی ارجاع شد.
امید اســت این رویداد موجب شود که ضمن رســیدگی به موضوع و مجازات مأموران و 
مســئولان متخلف و اعادۀ حقوق زندانیان، حل ریشــه ای و ســاختاری آن مورد اهتمام 

جنابعالی قرار گیرد.

انتقاد ضرغامی از روحانی در تریبون مجلس
سیدعزت الله  ضرغامی، وزیر پیشنهادی میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری گفت: 
اگر رئیس جمهوری قبل هنگام بازدید از مجســمه سردار رُمی تصویری از داریوش اول و 
نقش رستم نشان می داد که پادشــاه روم به زمین افتاده و تقاضای عفو می کند، عظمت 

ایرانیان مشخص می شد.

روسیه خواستار ازسرگیری فوری مذاکرات برجام شد
ماریا زاخارووا سخنگوی وزارت خارجه روسیه تنها راه برون رفت از وضعیت فعلی برجام را از 
سرگیری فوری مذاکرات برای احیای توافق هسته ای دانست.زاخارووا شامگاه سه شنبه در 
بیانیه ای در سایت وزارت امور خارجه روسیه، با اشاره به وضعیت دشوار پیش آمده در مورد 
احیای برجام و تلاش های ایران در پاســخ به زیاده خواهی طرف های اروپایی و تحریم 
های آمریکا گفت: تنها راه برون رفت از وضعیت کنونی، ازسرگیری فوری روند مذاکرات 
برای احیای برجام است.مذاکرات برای احیای برجام پس از چند دور برگزاری در وین از ۲۰ 
ژوئن متوقف شده است.وی افزود: از همه شرکا در توافق هسته ای و نیز آمریکا دعوت به 
خودداری از گامهای ناسنجیده می کنیم که ممکن است موانع بیشتر در مسیر عادی سازی 

وضعیت پیرامون برنامه هسته ای ایران ایجاد کند.

چمران از بیمارستان مرخص شد
رئیس شورای اسلامی شهر تهران که چندی پیش برای انجام آزمایشات پزشکی در یکی 
از بیمارستان های تهران بستری شده بود، ترخیص شد.در زمان حاضر مهدی چمران رئیس 
شورای اسلامی شهر تهران در منزل خود در حال استراحت است و مشکل خاصی را ندارد 

و قرار است در نخستین جلسه در هفته آینده مجدداً در صحن شورا حاضر شود.

ولایتی آستین ها را بالا زد؛ گفتگو با ۱۱ تن از بزرگان افغانستان
علی اکبر ولایتی در گفت وگوی اختصاصی از تماس چند روز گذشــته با شــخصیت های 
برجسته افغانستان گفت و معتقد است کسانی که سابقه مبارزه با شوروی و آمریکا را دارند، 
بالاتفاق معتقدند که باید حکومتی فراگیر و مرکب از همه اقوام در این کشور شکل بگیرد.

مهمترین اظهارات ولایتی
*جمهوری اسلامی ایران در رابطه با مسائل داخلی افغانستان هیچ گاه دخالت نکرده است 

و دخالت هم نخواهد کرد
*مردم افغانستان آموختند که زیر بار زور نروند؛ آنان با هرچیزی که بخواهد بر آنان تحمیل 

شود، برخورد خواهند کرد.
*آن ها بیست سال با آمریکایی ها و بیش از ۱۵ سال با حکومت کمونیستی شوروی جنگیدند 

تا توانستند آمریکا را از افغانستان بیرون کنند و در برابر انگلیسی ها ایستادند و اگر بخواهیم 
تاریخ معاصر افغانستان را جمع بندی کنیم، باید بگوییم که مردم افغانستان مقاوم هستند.

* مردم منطقه بازگشت آمریکا به عراق و افغانستان را تحمل نخواهند کرد
*آمریکا قصد داشت عراق را پایگاه خود در جهان عرب کند

* افغانستان هم بخشی از محور مقاومت است
*مهمترین پیروزی ای که افغانستان به دســت آورده است این است که آمریکا را بیرون 

کرده است.
*ظرف سه چهار روز اخیر با ۱۱ نفر از بزرگان افغانستان که در مبارزات علیه شوروی سابق 

نقش داشتند گفتگو کردم
* بزرگان افغانستان معتقدند حکومت آینده باید ائتلافی از همه اقوام باشد

*یقین دارم که تلاش آمریکایی ها در جهت تغییر قانون اساسی آن کشور با عزم راسخ و 
انسجام ملی مردم افغانستان به نتیجه نخواهد رسی

جزئیاتی از دیدار سفیر ایران با کرزی و عبدالله
ســفیر ایران در دیدار با »حامد کرزی« و »عبدالله عبدالله« درباره ضرورت ایجاد یک 
نظام مردمی در افغانستان بحث و تبادل نظر کرد.»بهادر امینیان« سفیر ایران در کابل 
در دیدار با »حامد کرزی« رئیس جمهور ســابق و »عبدالله عبدالله« رئیس شــورای 
عالی مصالحه افغانســتان درباره آخرین تحولات این کشــور گفت وگو کرد.براساس 
بیانیه منتشر شده توسط شورای عالی مصالحه افغانستان، در این دیدار طرف ها درباره 
ایجاد یک افغانســتان »باثبات و یک نظام مبتنی بر اراده مردم که از مشروعیت ملی 
و بین المللی برخوردار باشــد«، تبادل نظر نمودند.جزئیات بیشتری از این دیدار منتشر 
نشده اســت اما پیش از این سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت خارجه ابزار امیدواری 
کرده بود که مردم و جناح های افغانســتان از فرصت خــروج نیروهای خارجی برای 
تشــکیل دولتی فراگیر، شفاف و پاسخگو که بازتاب همه گروه های قومیتی افغانستان 
و دارای روابط نیک با همســایگان باشد، استفاده کنند.وی همچنین تاکید کرده بود: 
در شرایط کنونی تقاضای ما از همه طرف ها این است که فضای آرام را در افغانستان 
فراهم کنند، تمام تلاش ها باید به این موضوع معطوف باشد که مردم در محل زندگی 
خودشان احساس آرامش داشته باشــند.خطیب زاده خاطرنشان کرد: تاریخ افغانستان 
نشــان می دهد بحران این کشــور راهکار نظامی نداشته، همانطور که اشغال راه حل 

نجات این کشور نبود، هیچ راه حل نظامی برای حل و فصل مسائل وجود ندارد.

مطالبه یک نماینده از وزرای پیشنهادی: دارایی و اموال خود را اعلام کنید
نماینده میانه در مجلس شورای اســلامی گفت: وزرا لیست اموال و دارایی های خود 
را به مجلس شــورای اسلامی اعلام کنند.مرتضی حسینی در جلسه علنی عصر امروز 
)چهارشنبه( مجلس شورای اسلامی در تذکری اظهار کرد: لازم است وزرا بعد از رای 
اعتماد، میزان دارایی و اموال خود را به مجلس شورای اسلامی و نمایندگان ارائه کنند.

وی ادامه داد: نمایندگان در مقام موافقت و مخالفت و اثبات دیدگاه خود به عقل شان 
بســنده کرده و چیزی را به رهبری نسبت ندهند که مضر است، ممکن است در آینده 
آن وزرا تصمیمات نادرســتی بگیرند، پس به رهبری جفــا نکنید.این نماینده مجلس 
شــورای اسلامی از نحوه گزارشات کمیسیون های تخصصی درباره وزرای پیشنهادی 
انتقاد کرد و گفت که باید گزارش کمیســیون ها درباره انطباق برنامه های ارائه شده با 
اسناد بالادســتی و بررسی و سوابق علمی و اجرایی و مدارک وزرای پیشنهادی باشد 

نه این که بگویند فلان وزیر را تایید می کنند.

میزخبر

عکس روز

روزهای سخت مبارزه با 
کرونا در بیمارستان امام 

 رضا)ع( بجنورد 
  با ورود به موج پنجم کرونا و افزایش سیر 
مبتلایان به این ویروس اکنون خراســان 
شــمالی در وضعیت بحرانی قرار گرفته 
بطوریکه تمامی تخت های بیمارستان های 
مرجع بیمــاران کووید۱۹ تکمیل شــده 
اســت.۲ بخش تعطیل شــده بیمارستان 
امام رضا)ع( بجنورد نیز برای رسیدگی به 

بیماران کرونایی وارد چرخه شده است.


